

Совершенствование правовой терминологии в нормах о легализации (отмывании) имущества, полученного в результате совершения преступления

Иванов Андрей Викторович,
аспирант кафедры уголовно-правовых дисциплин юридического факультета
Института международного права и экономики имени А.С. Грибоедова

zagorye@mail.ru

В статье проводится анализ содержания понятий «легализация» и «отмывание», закрепленных в ст. 174 (174.1) Уголовного кодекса РФ. Рассматриваются и анализируются нарративы ученых относительно корректности выбранных дефиниций, проводится логико-правовой, лексический, лингвистический анализ дефиниций, используемых в нормах закона. Внесены предложения по совершенствованию написания ст. 174 (174.1) Уголовного кодекса РФ с учетом исправления нарушений юридической техники, лексических неточностей, грамматических ошибок.

Ключевые слова: легализация, отмывание, лжелегализация, финансовые операции, другие сделки, предикатное преступление.

The Improvement of the Legal Terminology in Provisions on Legalization (Laundering) of Property Derived from a Crime

Andrey V. Ivanov
Postgraduate Student of the Department of Criminal and Legal Disciplines
of the Law Faculty of the A.S. Griboedov Institute of International Law and Economics

The article analyzes the content of the concept of “legalization” and “laundering” enshrined in Art. 174 (174.1) of the Criminal Code of the Russian Federation. Discussions of scientists concerning the correctness of the chosen definitions are considered and analyzed, logical-legal, lexical and linguistic analysis of the definitions used in the norms of the law is carried out. Proposals are made to improve the writing of Art. 174 (174.1) of the Criminal Code of the Russian Federation, taking into account the correction of violations of legal technique, lexical inaccuracies and grammatical errors.

Keywords: legalization, laundering, pseudo-legalization, financial transactions, other transactions, predicate crime.